
Czasu Present  

Simple NIE UŻYWASZ  

mówiąc o czynnościach, 

które odbywają się  

w danej chwili.

Do czasownika w III osobie liczby pojedynczej (he, she, it) dodajesz końcówkę „s”. 

he wants, she needs, he gives, she thinks

W czasownikach zakończonych na -y w III osobie liczby pojedynczej -y zmieniasz na -ies:  

fly --> flies, cry --> cries 

Wyjątek: gdy przed -y stoi samogłoska: play --> plays, pray --> prays

Do czasowników zakończonych na: -ss, -x, -sh, -ch, -o dodajesz końcówkę -es:  

he passes, she catches, he fixes, it pushes, she goes

Szyk zdania twierdzącego w czasie Present Simple wygląda następująco:

Rzeczownik + czasownik + reszta zdania

I + live + in Poland (Mieszkam w Polsce)                  He + lives + in Poland (On mieszka w Polsce)

Pytania tworzysz przez dodanie na początku “do” albo “does” (w przypadku III osoby liczby pojedynczej),  
przy czym nie dodajesz wtedy “-s” do czasownika. 

Szyk zdania wygląda następująco:

Do/does + rzeczownik + czasownik + reszta zdania

Do + I + live + in Poland? (Czy ja mieszkam w Polsce?)

Does + he + live + in Poland? (Czy on mieszka w Polsce?)

PAST FUTURE PRESENT

+ Zdania twierdzące 

? Zdania pytające

Czas PRESENT SIMPLE  (czas teraźniejszy prosty)

Pamiętaj!

Pamiętaj!

Kiedy używasz czasu Present Simple? Przykłady

Mówiąc o czynnościach typowych,  
rutynowych, powtarzających się.

I often visit my granny in the summer.  
(Ja) często odwiedzam moją babcię w lecie.

Mówiąc o stanach, czynnościach stałych. I live in London.  
Mieszkam w Londynie.

Opisując cechy ludzi i przedmiotów. Anna has got brown hair and green eyes.   
Anna ma brązowe włosy i zielone oczy.

Opisując znane prawdy i fakty. Earth goes around the Sun.  
Ziemia krąży wokół Słońca.
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			   	 Yes, I do.

Do you go to school?

				    No, I don’t.

			 
			   	 Yes, she does.

Does she like swimming?    

				    No, she doesn’t.

➥ Krótkie odpowiedzi

Aby zaprzeczyć, używasz “do not” (don’t) albo “does not” (doesn’t),  
w przypadku III osoby liczby pojedynczej i nie dodajesz wtedy “-s”  
do czasownika. 

Szyk zdania wygląda następująco:

Rzeczownik + do/does not + czasownik + reszta zdania

I + do not + live + in Poland (Nie mieszkam w Polsce) 

He + does not + live + in Poland (On nie mieszka w Polsce)

often – często

usually – zwykle

always – zawsze

sometimes – czasami

never – nigdy

ever – kiedykolwiek

rarely/seldom – rzadko

frequently – często

regularly – regularnie

occasionally – czasami

from time to time – od czasu  

do czasu

every day – codziennie

once a week – raz w tygodniu

3 times a year – 3 razy w roku

twice a day – 2 razy dziennie

every 6 weeks – co 6 tygodni
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– Zdania przeczące

Określenia czasu w Present Simple 

+ Zdania twierdzące – Zdania przeczące? Zdania pytające

W zdaniu przeczącym w języku angielskim 

może występować tylko jedno przeczenie! 

Tworząc zdanie przeczące w czasie 

Present Simple pamiętaj, że samo słówko 

never już jest zaprzeczeniem, więc nie 

musisz dodawać operatorów don’t lub 

doesn’t.

Pamiętaj!
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